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כל כנסיה שהיא לשם שמים סופה להתקיים:

התפתחות מרנינה בשלבי התנתקות מוסדות החינוך
מהתלות המסוכנת בתקציבי משרד החינוך

כנס רב רושם בראשות אדמורי"ם ראשי ישיבות ומשפיעים מכלל קהילות 

החסידים, התקיים בירושלים ביום א’ לסדר שמות, בהשתתפות הורים חסידיים 

מכל החוגים, הדואגים להמשך חינוך בנותיהם בדרך המסורה. הכנס נערך לקראת 

הרישום לשנת תשפ”ה בעקבות ההצלחה העצומה של הסמינר החסידי שנפתח 

בחודש אלול תשפ"ג. בכנס השתתפו כ"ק אדמו"ר מבוהוש, ראש ישיבת טשעבין, 

גאב"ד חוג חתם סופר, הגה"צ רבי צבי מאיר זילברברג, כ"ק אדמו"ר מסקולן 

ירושלים, אדמו"ר מדז'יקוב ירושלים, הגה”צ רבי יוסף הירשלר והגה”צ רבי דוד 

טוורסקי שליט”א וקהל נכבד מקהילות החסידים.

*   *   *

אין זה סוד, ויודעים זאת היטב קוראי 

בטאון "קול החינוך", שמצב החינוך 

במוסדות החינוך החרדיים בכלל, 

ובמוסדות החינוך לבנות בפרט, עובר 

שינויים ותהפוכות עולם, ומשנה לשנה 

חלים שינויים דרסטיים, עד לבלי הכר 

שהמצב הקיים הינו  המשכו של 'פעם'.

כאמור קוראי גליוננו, מתוודעים 

כמעט מידי חודש בחדשו, על התהליך 

- שלדאבון לב כבר אינו כ"כ איטי - 

העובר על מוסדות החינוך ב-20 שנה 

האחרונים, עקב התלות הקבועה 

בתקציבי העתק של משרד החינוך, 

המוסיף כהנה וכהנה על כל התקדמות 

לכיוון הרצוי לו, וכדרכה של כל פרצה 

שלאחר שמתרגלים לקודמת, צעד כל 

שהוא קדימה כבר אינו מורגש, עד 

שביום מן הימים - מי שלא עקב אחרי 

השלבים - אינו מאמין למראה עיניו, 

כשהוא מיתוודע למשהו שונה 

לחלוטין! אך זה שבתוך המערכת אינו 

חש בשינויים, ובטוח שהכל כאשתקד 

ומאומה לא השתנה!

אם כל זאת בחסדי השי"ת, למרות 

כל התמורות המתרחשות בחינוך 

החרדי המתוקצב, החל מהמעונות וגני 

הילדים ועד הסמינרים, כאשר רובו של 

הציבור שרוי במבוכה זו, מתעוררים 

עוד ועוד יהודים יקרים שאינם מוכנים 

להשלים עם ההתדרדרות המתמשכת 

ושסופה אינו נראה באופק, ולמרות 

הקושי שבדבר מכמה וכמה היבטים, 

קהילתיים, משפחתיים ועוד, הם 

מבינים שבאם ברצונם לפגוש את הדור 

הבא שלהם ממשיך באותו דרך 

ומסלול עליו הם חונכו, אין להם ברירה 

אחרת כי אם לקפוץ למים ולעשות 

מעשה, גם אם זה לא בדיוק נח ונעים, 

כי מי שבאמת חרד לדבר ה' ולעתיד 

צאצאיו, הרי שחינוך ילדיו עומד בראש 

מעייניו והוא מוכן עבור כך להקריב 

המון.

*   *   *

ואכן הכינוס המדובר, הינו תוצאה 

ישירה של התעוררות מאסיבית אצל 

המוני הורים חסידיים, שלא להשלים 

עם המצב הקיים, ולקום ולעשות 

מעשה להציל את צאצאיהם מהספינה 

הטובעת, והם אלו שהגיעו בהמוניהם 

לכינוס, שמעו בצמא את דברי הרבנים 

הגאונים שליט"א, והם הנחשונים 

שללא ספק בס"ד יבואו אחריהם 

המונים המונים שהמתינו וייחלו ליום 

הזה, רק לא היה להם את הכח הנפשי 

להיות מהעשרה ראשונים.

ואכן, בשעה היעודה הופיע ראש 

ישיבת טשעבין הגאון רבי יוסף משה 

שניאורסון שליט"א, שהתבטא 

לסובבים אותו, "אומרים שכיום ישנם 

אברכים ובחורים רבים הלומדים כל 

היום יותר ממה שהיה בעבר, אמנם 

'ערליכע יודן' היה פעם יותר".

את המעמד הנחה הרה"ח ר' ברוך 

שווארץ שליט"א שפתח בשאלה 

"במאי בעית טפי, בבנך או בחמשת 

שקלים", כשהוא מבאר את דבריו 

שמיד כאשר הבן הבכור נולד, צריך 

להחליט האם רוצים להרוויח עוד קצת 

תקציבים או להשקיע בחינוך הילדים.

ראשון המדברים הגה"צ רבי אביש 

ציינוירט שליט"א, סיפר מעשה מבהיל 

שאירע ברוסיה הצארית, מאשה שבנה 
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רצה להתגייס לצבא הרוסי רח"ל. היא 

כתתה רגליה להרה"ק מרוז'ין זי"ע 

ובקשה ממנו שיתפלל שבנה ימות ולא 

יתגייס לצבא ח"ו, והמליץ על כך 

הרה"ק, שבזה התיישב לו פירוש 

הפסוק "היסופר בקבר חסדך, אמונתך 

באבדון", שחסד זה יכול רק יהודי 

להבין - שמוטב שימות ולא יצא 

לתרבות רעה.

לאחר מכן נשא דברים הגה"צ רבי 

יעקב כהנא שליט"א שגולל בפני 

הציבור מעט מזעיר על השינויים 

בחינוך שנעשו בעקבות דרישות משרד 

החינוך, והחיוב להתנתק מדרך זו בעוד 

מועד, כשהילדים עדיין רכים.

דברים מרוממים נשא כ"ק אדמו"ר 

דקהל יראים חוג חתם סופר רבי יוסף 

מאיר אלטמן שליט"א, שעמד על 

ההודאה הגדולה שיש להודות לה' על 

ההצלחה הגדולה מעל לדרך הטבע 

בפתיחת הסמינר, והבהיר בהתרגשות 

שזו היא מסיבת הודאה "זה היום עשה 

ה' נגילה ונשמחה בו".

דברים חוצבים להבות אש השמיע 

הגה"צ רבי צבי מאיר זילברברג שליט"א 

ראש חבורת "נחלת יעקב", כאשר 

בדבריו הדגיש כי אמת שאכן 

"ראשיתך מצער", ויחסית רק ציבור 

קטן מוכן להיות מהנחשונים, אך אין 

ספק ש"אחריתך ישגה מאוד", ובעז"ה 

תוך תקופה קצרה נזכה לראות 

התפתחות מרשימה וגדולה, כאשר 

המוני הורים יקרים יצטרפו בעז”ה 

למהפך, ואשריהם של הראשונים שעל 

שמם ולזכותם תזקף הצלתם של מאות 

ואלפים בעז"ה.

בהמשך כובד הרה"ג ר' יצחק 

הרשקוביץ שליט"א לשאת את המשא 

המרכזי, כאשר בדבריו עמד על כך 

שאין ביכולתנו להסתפק במועט, 

בסמינר, וחייבים להמשיך את 

המהפכה ולהקים גם בית ספר יסודי, כי 

אם אין גדיים אין תיישים.

בתום העצרת, נמסרה הודעה לציבור 

המשתתפים, כי מספר אברכים יקרים 

לקחו על עצמם את המשימה הקדושה 

להקים בעז"ה לקראת השנה הבאה, 

בית ספר יסודי לבנות (כיתות א-ח), 

באותה מתכונת של הסמינר הקיים, 

בתוספת בקשה מכל מי שבידו לסייע 

שיפנה להרה"ח ר' חיים שטרן שליט"א 

בשעות הערב בטל. 0527179591

*   *   *

מדובר בתופעה נפלאה ומבורכת, 

שבאה מכח ההבטחה הנצחית של 

"ולא תשכח מפי זרעו", שהינה הבטחה 

שתמיד תמיד גם במצבים הכי קשים, 

וגם כשייראה שח"ו כלו כל הקיצין 

ועוד מעט וחלילה לא יוותר מהחינוך 

המקורי הנצחי כנתינתה - האמת 

מארץ תצמח, ולפתע פתאום מגיעה 

ישועה ממקום כל שהוא, ממש כמו 

שסותמים מעיין, והוא מתפרץ החוצה 

במקום אחר.

יתן ה' כוחות ותעצומות לאברכים 

היקרים שנטלו על שכמם את העול 

להציל את הדורות הבאים, ומהם 

ילמדו וכן יעשו החרדים לדבר ה' די 

בכל אתר ואתר, הן בארץ הקודש והן 

בחו"ל.

הגה”צ רבי אביש ציינווירט שליט”א

הגה”צ רבי יעקב כהנא שליט”א
משמאלו כ”ק אדמו”ר מבוהוש שליט”א

ראשון מימין כ”ק אדמו”ר מדז’יקוב ירושלים
אב”ד חוג חתם סופר שליט”א

הרה”ג רבי יצחק הרשקוביץ שליט”א
ראשון משמאל הגה”צ רבי יוסף הירשלר שליט”א הגאון רבי יוסף משה שניאורסון שליט”א

הגה”צ רבי צבי מאיר זילברברג שליט”א
קהל המשתתפים בכינוסלימינו כ”ק אדמו”ר מסקולען ירושלים
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לכבוד המערכת הנכבדה.

נושא "גיוס בנות" היה, מאז שעלה על 

הפרק, אחד הנושאים הכי טעונים ביהדות 

החרדית, אחרי אשר כל גדולי ישראל זצוק"ל 

פסקו בשעתו, שגיוס בנות הוא ביהרג ואל 

יעבור, ולא מדובר במשפט מליצי שמטרתו 

להבהיר את חומר האיסור, כי אם פסק הלכה 

פשוטו כמשמעו, הקובע נחרצות שאם 

יעמידו בפני בת ישראל אחת משתי 

הברירות, או להתגייס או שכדור יפלח ח"ו 

את לבה, חובה עליה כיהודיה לבחור 

באפשרות השניה! ממש כמו שעשו אבות 

אבותינו בתקופת מסעי הצלב ובתקופות 

נוספות, שבחרו למות על קידוש ה' וחלילה 

לא לבגוד באמונת אומן.

מודע אני היטב לכך, שגליונות "קול 

החינוך" משמשים כבמה לנושאים הקשורים 

ל"חינוך", ולא לנושא "גיוס בנות", אך אחרי 

מחשבה מעמיקה וחקירת הנושא, הגעתי 

למסקנה שגיוס בנות קשור ועוד איך 

ל'חינוך'. יתרה מכך, שם מתחיל כל הסיפור 

והגורם לכל הצרה הצרורה הזאת, ששנים 

רבות כלל לא היה רלוונטי אחרי שהשלטונות 

הבינו שבנושא זה 'אין על מה לדבר', 

ולבושתינו כיום זה לא מגיע מלמעלה 

כיצד הגענו למצב שפסקם הנחרץ וסערת מאבקם של כל
גדולי ישראל זצוק”ל, נרמס בשאט נפש ע”י גורמים מבית?!

קוראים כותבים

ללמטה, כי אם להיפך, מי שדוחף את הגזירה 

לתוככי הציבור החרדי, אלו הם גורמים מתוך 

ציבור זה, וללא כפפות וצחצוחי מילים אומר 

זאת חד וחלק: אלו הם מנהלי הסמינרים!

בודאי שהקורא הנכבד ירים גבה ויתמה: 

מנהלי הסמינרים הם הפועלים לגיוס בנות?! 

האיך?!

כדי שיובנו הדברים עלי לצטט מדברי 

הגמ' (ברכות לב) "משל למלך שהיה מאכיל 

ומשקה את בנו ומקשטו ותולה לו כיס 

בצווארו ומעמידו בפתח וכו', מה יעשה הבן 

שלא יחטא?!".

*

הסיבה שגדולי ישראל אסרו את לימודי 

ה''בגרות'', היא לא רק מפני שבתכני 

לימודים אלו ישנם תכנים אסורים או 'שאינם 

ראויים', כי אם גם מפני ש''תעודת בגרות'' 

היא המפתח ללימודי המשך, לעבר 

האקדמיה, לעבר התערות במערכת חינוכית 

פסולה והשתלבות במכללות למיניהם, גם 

אלו שיש בהם הוויי "דתי".

מניעת ''מבחני בגרות'' בסמינרים גם היווה 

תריס בפני חיפוש עבודה במקומות שאינם 

מתאימים כלל וכלל לבת ישראל כשירה. 

במילים אחרות, מגבלה זו חסמה את בנות 

ישראל מלהגיע למחוזות המרוקנות במידה זו 

או אחרת את הפנימיות היהודית שלהן, ואת 

כל הסתכלותן על תפקידה של 'אם בישראל'.

ואכן, כל זמן שהסמינרים עמדו על 

עקרונות אלו, בוגרות הסמינר היו שמורות 

ומובדלות מהרחוב החילוני והחילוני למחצה, 

וכאשר האמא מלאה ביראת שמים, ממילא 

זה גולש לצאצאיה גם ללא דיבורים 

והרצאות.

היציאה לעבודה במקומות לא ראויים, גם 

אם הבת נותרת בחיצוניותה כמקדם - וזה 

בדרך כלל לא קורה - הקרירות ממלאת את 

כל ישותה, וכאמור זה משליך על הבית 

ועתידו.

*

היי-טק, שמשמעותו - ''טכנולוגיה 

גבוהה''. זהו שמו הכולל של תעשיות 

העוסקות בטכנולוגיה מתקדמת. חברות 

הייטק הן חברות העוסקות בפיתוחים 

טכנולוגים באמצעות תוכנות מחשבים.

העולם של ימינו עובר יותר ויותר לשימוש 

בטכנולוגיה, המתיימר לייתר כמעט את 

פועלו של האדם. פעם היה צורך להדליק 

פרימוס ולהרתיח על גביו פיילה עם כביסה 

ולאמץ את השרירים עד שהכביסה יצאה 

''בחודש האחרון פתחה תוכנית "הדסים" של העמותה החרדית 

"עתידה" - העוסקת במיון, הכשרה והשמה של נשים חרדיות - בסבב 

מיון רביעי של נשים שיתקבלו לחטיבות ההייטק של חילות שונים 

בצה"ל כאזרחיות עובדות משרד הביטחון. רובן הוכשרו בסמינרים 

להיות הנדסאיות (מיעוטן עם תואר A.B. (בי־איי) במסגרת התוכנית הן 

עוברות קורסים שמגדילים את סיכוייהן לעמוד במבחני המיון, ואחרי 

שהצליחו והתקבלו הן עוברות לימודי השלמה.

עד היום השתלבו ביחידות הצבא (במסגרת התוכנית 

''הדסים'') 250 נשים מתוך יותר מ-2,000 נשים חרדיות 

שהגישו מועמדות. הן משולבות בין היתר ביחידה 

הטכנולוגית-מבצעית "אופק" של חיל האוויר, ב-8200, 

ביחידות מודיעיניות שונות, בפיקוד העורף ועוד. חלקן זכו 

בתעודות הצטיינות על מעורבותם בפרויקטים של פיתוח, רובם 

אסור בפרסום...

ב-2022 סיימו 1,000 בוגרות את תוכניות המחשבים של הסמינרים 

החרדיים, השנה יסיימו 1,300, ובשנה הבאה הצפי הוא ל-1,900, ועוד 

כ-500 בוגרות מכללות המעניקות תוארי בי־איי.

...בחטיבת ההייטק של המשטרה עובדות כבר כ-160 חרדיות, גם 

בתפקידי מפתח בפרויקטים של פיתוח ובעבודות המוגדרות כמסווגות 

ביותר.

 בתעשייה האווירית יש כ-120 חרדיות בתפקידי הייטק.

גם ברפאל יש כ-120 הייטקיסטיות חרדיות.

במפעלים שונים המשמשים כקבלני משנה של מערכת הביטחון 

מועסקות יותר מ-300 חרדיות. 15 עובדות הייטק חרדיות מועסקות 

במפעל המספק פיתוחים שונים לכיפת ברזל.

קבוצות אחרות של עובדות הייטק חרדיות עובדות 

בתעשייה הצבאית (תעש), ואפילו במוסד ובשב"כ.

...וטרם נאמרה המילה האחרונה. בצנרת יש יוזמות 

נוספות להרחבת העסקתן בתחומים אלה.

לאחר 7 באוקטובר המערכת הביטחונית תזדקק לכוח 

אדם גדול יותר. ''רפאל'' לדוגמה, הודיעה לאחרונה על כוונתה 

לגייס כ-2,000 עובדים ועובדות חדשים. א.ה. מנהלת יחידת חות"ם 

וממונה על הגיוון התעסוקתי ב''רפאל'', משוכנעת שתהיה בתוכם 

נוכחות משמעותית של נשים חרדיות.

ד ''ידיעות אחרונות" י טבת תשפ ' ''

מִסְפָּרִים
מְסַפְּרִים
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בחייו הקצרים עלי אדמות, ממה שנסיון 

העושר עלול להובילו - יש עושר שמור 

לבעליו לרעתו.

הארכנו מעט בנושא, על מנת שנבין 

שההדרת ה'הייטק' כערך נעלה, שלו חשיבות 

בפני עצמו, הוא היפך ההשקפה היהודית, 

זאת מלבד כל הנסיונות והפיתויים שתחום זה 
מעמיד את אלו הנכנסים בשעריו, שלא כאן 

המקום לפרט, וד"ל.
כאמור, גדולי ישראל זצוק"ל, חסמו את 

הדרך בפני בנות ישראל להגיע למחוזות אלו, 

מפני שאז הדלת פתוחה בפניהם לכל מיני 

מקומות מפוקפקים, שיישנו במוקדם או 

במאוחר את ההבטה וההשקפה היהודית 

שלהן על החיים ומטרתם.

*

לצערנו, ב-20 שנה האחרונות, הפכו 

הסמינרים יותר ויותר ל''מיני 

אוניברסיטאות'', כאשר יותר ויותר מגמות 

חיצוניות נכנסו לתוככי הסמינרים, המשנים 

את ייעודן ממטרת הקמתם, ופותחים יותר 

ויותר את הדרך לתלמידות להשתלב בשוק 

העבודה החילוני, מה שמשליך על צורת 

ומבנה היהדות החרדית שגדולי ישראל 

זצוק"ל עמלו במסירות נפש לאחר החורבן 

הנורא, להקים חיץ בינינו לבין "החוצות 

הפרועות שאיית הכחש וחמדת התועבות" 
(לשון מרן החזון איש).

החומה הזאת, שאכן היוותה חיץ ומסך של 

ברזל ביננו לבין החילונים והמחוברים להם, 

הצילה דורות, והקימה מהחורבות יהדות 

בריאה, חזקה ואיתנה, עם בנות ישראל 

כשרות וצנועות שיודעות את תכליתן 

ותפקידן עלי אדמות לשמש כאימהות 

נאמנות של דור העתיד, שיוכל להמשיך בעוז 

ובגאון את שושלת הזהב מאבות הקדושים, 

דרך הנביאים התנאים והאמוראים, ועד 

לראשונים והאחרונים.

השינוי שכאמור החל לפני שני עשורים 

ומחצה, קטע באחת את השושלת, והחל 

לפתח חשיבה שונה לגבי תפקידה של אם 

בישראל. וזה כלל וכלל לא משנה מאומה, אם 

בעקבות כך שהיא מצליחה להביא הביתה 

משכורת מכובדת ביכולתו של בעלה לשבת 

בבית ה' על התורה ועל העבודה, כי בית 

שהאמא עובדת במקום מפוקפק, והאבא 

יושב בבית המדרש, הבית הוא לא בית של 

צחורה; פעם היו זקוקים לרתום עגלה 

לסוסים על מנת להגיע ליעד המבוקש; פעם 

כשרצו ליצור קשר עם מאן דהוא מעיר 

אחרת, המכתב היה האמצעי היחידי; פעם 

היו צריכים למלא את השעון מידי יום ביומו 

על מנת לדעת את השעה המדוייקת; פעם 

היו זקוקים לרכוש נפט בג'ריקנים על מנת 

לחמם את הבית וכן הלאה דוגמאות רבות 

מיני ספור, הרי שכיום הכל נעשה בלחיצת 

כפתור, זבנג וגמרנו. לא יקח זמן רב עד שכל 

המכוניות יטיילו בחוצות ללא מגע אדם. 

האדם ופעלו הופך יותר ויותר לכמעט 

מיותר, והמירוץ המטורף הזה מקיף את כל 

העולם המודרני, וכל מי שמצליח לקדם עוד 

מילימטר בכיוונים אלו, אין כמוהו מוערך 

ונישא על גלי הכבוד המדומה. כך בעולם 

האזרחי, ק"ו בן בנו של ק"ו בעולם הצבאי, 

שהמירוץ כבר כמעט עובר את מהירות 

האור...

לטירוף הזה קוראים ''הייטק'' (באנגלית 

(High Technology שהינו קיצור של High Tech

נכון שבחיי כל אחד ואחד מאתנו, כבר 

נכנסו רבים מאותם 'לחצנים', ולא שייך 

להחזיר את העולם אחורה, אך מי שסוגד 

להצלחה החומרנית הזו ואכן חושב שהאדם 

הפך להיות שליט העולם, וביכולתו לשלוט 

באמצעות הטכנולוגיה המתקדמת כמעט על 

כל דבר ודבר, ואפילו על הגשמים ומזג 

האויר, דומה הוא לאנשי דור ההפלגה שדימו 

בנפשם לשלוט על הבריאה, ולרשת כביכול 

את בורא עולם.

זהו פחות או יותר תמציתו של תחום 

ההייטק הכל כך נחשק, שכל העולם כורע 

ומשתחווה לו, ומי שמצליח להתברג בתחום, 

אין מאושר ממנו עלי אדמות, ובפרט שמתן 

שכרו בצידו יותר מכל סוג עבודה אחרת.

אנחנו, עם הנבחר, הורים לילדים, זקוקים 

מאד לפרנסה טובה, ואכן חז"ל קבעו לנו 

בנוסח התפילה לבקש ולהתפלל על כך יום 

יום, אך הפרנסה היא לא יותר מאשר אמצעי 

לעבודת השי"ת, ולא כמטרה בפני עצמה.

ישנם יהודים שהקב"ה חנן אותם בעושר, 

כשהמטרה היא לא שאותו אדם יתענג מדשן 

ותו לא, כי אם גם שיוכל לתמוך בלומדי 

תורה, בעניים ונצרכים, וגם אם מותר לו 

בהחלט ליהנות מעושרו, מותר לו עד גבול 

מסויים, אך חלילה לו לאבד את תכליתו 

תורה, נקודה! ובפרט שחז"ל הק' אומרים 

שעיקר ההשפעה בבית היא מהאשה ולא 

מהבעל (במדרש מובא על זוג צדיקים שחיו יחדיו 

עשר שנים ומשלא נפקדו בזש"ק, התגרשו, ושניהם 

נישאו לרשעים. לא חלף זמן רב והאשה הפכה את 

בעלה החדש - הרשע - לצדיק, והבעל הקודם - 

הצדיק - שנישא לרשעית, נהפך לרשע).

נכון שבדורות האחרונים הונהג שהאשה 

מסייעת לבעלה בפרנסה על מנת שיוכל 

להמשיך לשקוד על דלתי התורה, אך החיוב 

בכתובה הוא על הבעל ולא על האשה, 

ובודאי שאסור לה להקריב את יהדותה (ויחד 

עם זה את יהדות צאצאיה וגם את יהדות... 

בעלה!), כדי שבעלה יוכל לשבת וללמוד!

מאז שהחלו להכניס בסמינרים מגמות 

נוספות, מלבד אלו שהיו נהוגות בשנים 

עברו, חל שינוי מרחיק לכת, ואם פעם כמעט 

ולא שמעו על בת סמינר שיצאה לעבוד 

במסגרות חילוניות, ואם כבר היתה כזאת, 

היא היתה יוצאת דופן ובודאי לא התפארה 

בכך, ואפילו הסתירה זאת, אך מיני אז 

שהוכנסו המגמות הללו, יותר ויותר 

מתפתחת התופעה של יציאה ללימודי 

אקדמיה ולשוק העבודה הכללי, עד שהדבר 

הפך ללגיטימי ואף מושא לגאווה.

בישיבת מועצת גדולי התורה שהתקיימה 

בי"ד אלול תשכ"ג החליטה המועצת "שאין 

לקבל מורים ומורות שקיבלו השכלה 
אקדמאית" במוסדות החינוך החרדיים. 

יתירה מזאת בחשון תש"ס יצא מכתב נוסף 

מגדולי ישראל ובראשם מרן הגרי"ש אלישיב 

זצוק"ל, שכל אחת שתלמד בקורסים שלא 

בפיקוח לא תתקבל לעבוד בהוראה במוסדות 
החינוך החרדיים.

המהפכה!
בוגרות הסמינרים שיצאו לעבוד בענף 

ה''הייטק'', הוכיחו למימסד הכלכלי 

שההשתלבות שלהן בה, היא אפשרית, 

למרות שהמציאות הזו היא הפך מוחלט 

ממהותה של בת ישראל, וכפי המתואר 

בעיתון (דה מרקר ג' חשון תשע''ט) "החינוך 

שהנשים החרדיות מקבלות, מנוגד ל'די-אן-איי' 

(DNA) של עבודה בהייטק. בהייטק מחפשים 

יזמות, חשיבה מחוץ לקופסה. כדי לעבוד 

בחברת הייטק רצינית, צריך להסתגל ולהתאים 

את עצמך. זהו תחום דינמי, צריך למשל גם 



טקס סיום מחזור הדסים 3: האולם מלא בעשרות נשים, בנות חרדיות וקציני צבא.
נואמים: הגייסת א.ס. וסגן אלוף בצבא ב.ע. ועוד

סוף מעשה במחשבה תחילה: התוכנית הזדונית כבר נרקמה בשנת תשע”ט

מסתבר שהזמן עושה את שלו, והאחראים לפשע של גיוס ''הדסים'' כבר 

אינם חשים צורך להסתיר את אופי העבודה/שירות במערכת הבטחונית ואת 

האירועים החגיגיים עם אנשי צבא רשמיים, הנה דיווח ב''מיטב'' (עיתון 

דיגיטלי) מיום א' י''א שבט תשפ''ד:

"...אתמול במוצ''ש נערך אירוע הסיום למתכנתות במחזור הדסים ג', 

שמסיים קורס לקראת תחילת עבודה חדשה. לאחר שעברו מספר חודשי 

הכשרה בקורס היוקרתי של בית הספר הצה"לי למקצועות המחשב וההגנה 

בסייבר (בסמ''ח) ברמה הטכנולוגית הכי גבוהה בצה"ל".

באירוע שהתקיים בתל אביב נראים בשורה הראשונה אנשי הייטק וצבא 

כאשר הנואמים המרכזיים הם סא"ל בר ענבר מפקד ''בסמ"ח'' והגב' א. 

סלומון שהכריזה: סיום זה תמיד התחלה. ואין משהו שיותר מרגש אותי 

ממחזור נוסף שמסיים קורס לקראת תחילת עבודה חדשה!

במהלך הכנס, הציגו משתתפות הקורסים מספר פרויקטים מצטיינים 

במעמד מרגש ומלא גאווה על הכישרונות שיש לנו בתוכנית''.

איכה נעשתה התועבה הזאת? - מפקד צבא מול בנות ישראל!
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כחוק שניתן לעקוף אותו, פשוט לא יקראו 

לזה 'אקדמיה' וממילא הכל מותר. למרות 

שהאיסור על אקדמיה הוא מהותי משום 

שהם מביאים להתקרבות לרוח החילוניות, 

לערכים של קרייריזם ופזילה למקומות 

שליליים. לימוד מדעים ברמה גבוהה כרוך 

בכפיפות למוסדות האקדמיה - המל''ג, 

הנפגש לא אחת במושגים ותובנות אנטי 

תורתיות, כך שתואר 

'אקדמי' ו''עוקף 

אקדמי'' הם אותה 

מהות!

*   *   *

לאור ההצלחה 

בתוצאות, הוחל 

בתשע"ט פעילות 

אינטנסיבית תחת 

הכותרת ''חרדים 

להייטק - תכנית 
לאומית להכשרות 

ת  ו י ג ו ל ו נ כ ט ה
בסמינרים החרדים 

לבנות'', בחוברת 
שהופקה ע''י אלי 

פאלי יו''ר ''המכון 

החרדי למחקרי 

מדיניות'' וחבר 

המכון ישראל תיק 

שהוא גם ''חבר 

המל''ג'' (המרכז 

להשכלה גבוהה"), 

לרצות להתקדם ולשלם את המחיר בשעות 

עבודה רבות, צריך לדלג מעל חסמים 

חברתיים... נטוורקינג (עבודה בצוות), למשל, 

זה חסם, אם יש קשרים, קל יותר להתקדם. אם 

את לא מפתחת שיחה עם זרים ולא יושבת לידם 

בארוחת צהרים, זה יחסום את ההתקדמות 

שלך, וכך הם נכנעות לקוד החברתי החילוני על 

כל המשמע מכך. באחד המחקרים נכתב 

שהנשים הללו שעובדות בהייטק, הינם "פורצות 

הדרך", והם סבורים שהן יהיו סוכנות השינוי 

בחברה החרדית"

חרפת התערות זו, נתנה ''אור ירוק'' ליוזמי 

ההתבוללות המכונים 'חרדים', לצאת לדרך 

ולהוביל תכנית גרנדיוזית ממשלתית בשיתוף 

הדוק עם הנהלות הסמינרים. ואכן, בסוף 

שנת תשע''ח הושקה ''תכנית אדווה'' 

בסמינרים (החדש והישן בירושלים, וולף 

בב''ב) כפיילוט ל-250 תלמידות סמינרים 

מצטיינות במסלול הנדסאי תוכנה ברמה 

אקדמית (לימודי מחשב גבוהים ברמת 

'חומרה') כאשר התכנית הייתה מושתתת על 

ההנחה ההזויה והשקרית שלימודים ב'חסות 

האקדמיה' אינם 'אקדמיים' ובשל כך אינם 

בכלל האיסור של הרבנים נגד 'אקדמיה'. 

מתוך מטרה ברורה שבסופו של יום תוכלנה 

התלמידות להעפיל לגבהים במציאת עבודה, 

בתחום ראיית חשבון ובחברות הענק במשק 

הישראלי.

האובססיה לפריצת המחסומים, הכתיבה 

למנהלי הסמינרים את המבט העקמומי 

שאיסור ה'אקדמיה' של גדולי ישראל, כמוהו 

הסוקר את התהליך והדיונים עם האוצר 

לבניית תקציב לתכנית ארוכת טווח לשנים 

הבאות, התגלה ה'בום' הגדול שתכנית 

הלימודים בסמינרים עד אז, אינם סוף פסוק 

לצורך הרחבת האפשרות למציאת פרנסה 

במסגרת הכלכלית האזרחית, כי אם גם צה''ל 

נכנס לתמונה, ומתכונן לקחת תחת חסותו 

את בנות ישראל הכשרות והצנועות רח''ל, 
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בהסכמת ועידוד הסמינרים.

18 חדשי דיונים ו-63 ישיבות עבודה בין 

היוזמים ומשרדי הממשלה, הביאו את 

התוצאה - בנות ישראל נכנסו לעולם 

התעסוקה החיצוני באופן מאורגן מטעם 

הסמינרים. בתחילה בתחום ראיית חשבון 

ובהמשך בהשתלבות בחברות הייטק גדולות 

ויוקרתיות, עד לעבודה “אזרחית” בצבא, על 

כל המשתמע. הצד השווה שבכולן: כניסה 

למתחם החברה החילונית המקולקלת 

והמסואבת.

הסערה הציבורית שפרצה ברחוב החרדי 

בחורף תשפ''ב העלתה את הנושא והפכה 

לשיחת היום, אך כאשר איסור נחרץ לא יצא 

נגד התופעה של עבודה בצבא, אזי קוראים 

אנו בעצם ימים אלו ("ידיעות אחרונות" י’ 

טבת תשפ”ד) כדלהלן:

“יותר ויותר נשים חרדיות משתלבות 

בתפקידי פיתוח כלי נשק בתעשיות הביטחוניות 

ואפילו בחיל האוויר וביחידות המודיעין 

המובחרות בצה"ל. אחרי חברות ההייטק 

האזרחיות, גם בהייטק הביטחוני מתחילים 

לגלות את הפוטנציאל הגדול שלהן. עדיין 

מדובר בנושא רגיש ומורכב שמעורר גם 

התנגדות בחברה החרדית.

...מתחת לרדאר הולכת ומתרחבת התופעה 

של כניסת נשים חרדיות לתחום ההייטק 

במערכת הביטחון על חלקיה השונים ...על פי 

הערכות, כ-1,000-800 כבר השתלבו במערכת 

ולוקחות חלק בפיתוחים חשובים המשמשים 

את צה"ל גם במלחמת חרבות ברזל. סצנה שבה 

בוגרת סמינר חרדית מציגה פרויקט לשר 

הביטחון ולראש הממשלה נשמעת אולי הזויה, 

אבל זה קרה לא מזמן''.

...החיבור בין נשים חרדיות למערכת 

הביטחונית, שובר מוסכמות לשני הצדדים. לא 

במקרה כל הנשים שעימן שוחחתי סירבו 

להופיע בשמן המלא ולהצטלם, כך גם חלק ניכר 

מהגברים החרדים המעורבים ביוזמות השונות.

המאבק נגד גיוס נשים דתיות וחרדיות הוא 

אחד הקשים ביותר בישראל, היסטורית. 

נקודת המוצא הוא שנשים לא יכולות להיות 

כפופות לסמכות צבאית כלשהי".

אותן נשים חרדיות מתבוללות, שלקחו על 

מצפונן את ההחלטה האיומה לפורר את הקן 

המשפחתי שלהן ושל החברה החרדית כולה, 

מבינות שעליהן להסתתר ולהתחבא, אך הן 

שכחו את הפסוק (ירמי' כג, כד) ''אם יסתר 

איש במסתרים ואני לא אראנו''?

מה שהעיתונאי החילוני מבין שהצעד 

ההרסני של אותן חרדיות לעבוד בשירות 

הצבא מתנגש במישרין עם המערכה 

ההירואית החרדית בראשות גדולי הדור נגד 

גזירת גיוס בנות שהוא ב''יהרג ואל יעבור'' - 

אינו בתודעה שלהן.

והעיתון ממשיך: "ההייטקיסטיות החרדיות 

זוכות לשבחים. נצ"מ רמי ברכיהו, הרב הראשי 

למשטרת ישראל, האחראי על הקשר עם 

העובדות החרדיות: "מאוד מרוצים מהעבודה 

של הנשים, מהרמה, מהמסירות. התפקיד שלהן 

נוגע לפעמים בפיקוח נפש באגף האחראי על 

טכנולוגיה ומידע, והן מגיעות מירושלים, ביתר 

עילית, מודיעין עילית".

לכזו בגידה אכן מתאים לקבל עידוד מ''רב 

המשטרה'' ה''צדיק'' רמי ברכיהו ומהמבולל 

האגדי של החברה החרדית, עורך עיתון 

''משפחה'', המלא על גדותיו בנגיפי 

התבוללות, סולידריות עם צבא השמד ושפע 

של דעות כוזבות.

פתרון הקסם של השועל הערמומי
העיתון ממשיך לצטט את השועל הערמומי 

א. פאליי עורך עיתון ''משפחה'' ו”יו"ר 

המכון החרדי למחקרי מדיניות”, האיש 

שהיה שותף מלא לסמנכ''ל הסמינר הישן 

בירושלים מר ישראל תיק, במיזם 

ההתבוללות הענקי של בנות הסמינרים 

בחברות ההייטק הגדולות ובצבא. הוא מגלה 

סודות מרתקים, וכך הוא אומר בראיון 

לעיתון הנ''ל:

"מנקודת מבט חרדית, תחומי ההייטק 

הביטחוניים מתאימים יותר מגוגל, פייסבוק או 

המדיה החברתית, בגלל התכנים. עם זאת, 

היכולת שלנו להביא מסות גדולות של עובדות 

תלויה גם בהגדרות. חשוב לא להגדיר את 

העובדות כחלק אינטגרלי ממערכת הביטחון, 

לא לשווק זאת כהשתלבות בגיוס, בצבא 

ובביטחון - שיח שהחברה החרדית מאוד 

רגישה אליו".

מר פאליי מגלה לנו, שמלבד העבודה 

במקומות חילוניים בהם פריקת העול חוגגת 

בכל פינה ומשחיתה את נפש העובדות 

החרדיות, כך גם התכנים שהם אמורות 

להתעסק עמהם הינם נוראים ואיומים 

בעליל, שאסור לנו להעלותם על דל שפתיים 

והמחשבה, הוא מציע כפתרון להפנות אותן 

לעבודה צבאית שאין בהם תכנים מהסוג 

הנ”ל, ובאשר לסטיגמה הצבאית הפסולה 

בעיני החרדי הסטנדרטי, יש לו פתרון 

קסמים נפלא: "לא לשווק זאת כהשתלבות 

בגיוס בצבא ובביטחון", והכל על מקומו יבוא 

בשלום.

ובאשר לילדים, גם לזה יש לו פתרון נפלא. 

פשוט מסתירים מהם את החוויות מהעבודה, 

שהן עוסקות ב''טילים'' ב''מערכות כיפת 

ברזל'', ושהן עובדות בבסיס חיל האויר 

ב'חצרים' או בבסיס 'צריפין', פשוט 'תענית 

דיבור' 24/7... ובשולחן השבת יספרו 

לילדיהן שהן עובדות בחנות נעליים או 

בנקיון בחדרי מדרגות, וכך הילדים החמודים 

לא יספגו את הרעל הצבאי שהאמא ספוגה 

בהן, והעלול ח"ו להשחית את פנימיותם עד 

היסוד.

מנהלי הסמינרים - אייכם?!
סערת הרוחות שפרצה ביהדות החרדית 

בחורף תשפ''ב נוכח גיוסי ''הדסים'' של 

הגייסים סלומון-מורגנשטרן בשותפות עם 

הסמינרים, גרמה לסמינרים להתנער - כלפי 

חוץ - משיתוף פעולה זה עם הגיוסים 

המחפירים הללו. לעומת זאת החלה תעמולה 

פנימית על הצורך ''להכשיר'' אלפי מקומות 

העבודה בחברות הייטק מובחרים וסתם 

מקומות עבודה, שהמתירנות, החילוניות 

ופריקת העול זועק שם מכל פינה.

ברור שאת התעמולה היסודית והרעשנית 

המתבקשת, נגד מצב זה שבנות ישראל 

נופלות חללים במקומות העבודה החילוניים 

והחילוניים למחצה (ואף במקומות חרדיים 

שלעיתים המצב שם הוא חמור מאד כידוע) 

היו אמורים הסמינרים לעשות, שהרי הם 

הקרובים אל החלל, והם שחפרו את הבור 

ברשות הרבים כך שעליהם מוטלת החובה 

לכסותו!

אלא שמנהלי הסמינרים אינם מסוגלים 

לעשות היפך המטרה ולגרום שלבנות לא 

יהיה מקום עבודה... ובעיקר מפני שהם 

משוועים לסכומי העתק שימשיכו לזרום 

ממשרדי הממשלה לסיבסוד והכשרת 

התלמידות ללימודים ברמה גבוהה (לימודי 

מחשב ברמת 'חומרה' וכיו''ב). אינטרס זה 

הינו הגורם הישיר המחייבם שלא להביע 

בקול נחרץ ולוחמני את העמדה הברורה שעל 
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בת סמינר להישמר ולהיזהר ממקומות עבודה 

המסוכנים לרוחניותה, כמו גם לנצור את 

הזעקה הנדרשת להזהיר את התלמידות כי 

עליהן לברוח כמטחווי קשת מגיוס/עבודה 

משחיתה בחסות הצבא, כולל לאחר 

נישואיהן, כאשר הפרנסה מעיקה ותשלומי 

המשכנתא גבוהים והפרנסה בצמצום.

3 שאלות
לחומרת הנושא חובה לעורר ולעמוד על 

מספר נקודות:

1) בכינוס רבנים להקמת ''מרכז מידע'' 

למקומות עבודה ראויים שהתקיים בבני ברק, 

נראה משתתף לא אחר מאשר ישראל תיק, 

האיש שהינו פעיל אקטיבי ומרכזי ב-3 

מפעלי התבוללות המשחיתים את החברה 

החרדית בכלל ואת בנות ישראל בפרט.

(1. 'חבר ועדת המשנה התחומית לחינוך, הוראה, רוח 

ואמנויות ב'מל''ג' (מרכז להשכלה גבוהה) 2. "עמית 

חינוך במכון החרדי למחקרי מדיניות ומנהל פיתוח 

עסקי וקשרי חוץ במכון בית יעקב" 3. חבר ב''מכון גשר 

למנהיגות'' (מכון מעורב ומשוקץ עד להחריד שאכ''מ 

לסקרו).

מתוקף תפקידיו אלו, הוא האיש שיזם 

במשרדי הממשלה את האסון הגדול של 

שילוב בנות ישראל במפעלי ההייטק 

החילוניים, כולל העבודה בצבא. ברור הדבר 

שנוכחותו בכינוס, היא היפך ממטרת קיומו. 

מה עושה האיש באירוע תורני שכזה?! 

האמנם הוא חש צורך קיומי לעקוב אחר 

הנעשה בארגון, שלא ימסמס לו את כל 

השקעתו המרובה לשלב את בנות ישראל 

הכשרות באלפי משרות שהינם ''מחוץ 

למחיצותיהן'' (לשון החזון איש) ?!

2) בכינוס הנ''ל שמטרתו הרשמית 

המוצהרת היא ''מידעים" - מרכז מידע שבו 

יהא את המידע הנצרך על מקומות העבודה, 
שנצרכת שמירה מהפגעים השונים, 

האינטרנט, גדרי הקדושה, איסור ייחוד, 
שמירת החייץ מסביבה שאינה של שומתו''מ 
שלא להתערב ולהתחבר עמם'' - לא נשמעה 
מילה אחת, שאין להתקרב למקומות העבודה 

של הצבא וכי יש להתרחק משם כמטחווי 

קשת, האם אין הדבר אומר דרשני?!

3) בתמונה שהתפרסמה מכינוס מנהלי 

הסמינרים שהתקיים לאחרונה נראה גם 

ישראל תיק. והדבר מעלה תמיהה, כיצד 

מנהלי הסמינרים שתעודתם ותפקידם 

לשמירת טהרתן של בנות ישראל, יושבים 

בחברתו של אדם שהוא לרועץ לכל מהותם, 

עם אדם שהוא 'חבר ועדת המשנה התחומית 

לחינוך, הוראה, רוח ואמנויות ב''מל''ג'' - 
הגוף האקדמאי הכפרני המרכזי ביותר של 

מדינת ישראל?!

לקרוא לילד בשמו...
אז כאשר אנו שואלים את עצמנו, איך 

הגיענו למצב נורא שכזה, שבנות סמינרים 

מרגישות נח להיכנס תחת כנפי הצבא. 

התשובה לכך, כי פתחו את הדלת בפני לימודי 

מקצוע אינטנסיביים על גבול האקדמיה, ועל 

מנת לעקוף את איסור הרבנים נגד אקדמיה, 

עברו ללימודי מחשב ברמה גבוהה ללא 

“תואר”, כשהם מקבלים על כך ’אוקיי’ 

מהמל”ג שייחשב כלימודי תואר, מפאת רצונו 

העז לשבור אחת ולתמיד את ה’חסם’ שמנע 

מהבנות החרדיות להשתלב בשוק העבודה 

החילוני, ומשם הדלת כבר היתה פתוחה, גם 

לגיוס בנות!

כן, 'גיוס בנות' במלא מובן המילה, וכעדותו 

של הרה"צ רבי יצחק הלברשטט זצ"ל, רב 

ביהמ"ד אהבת חסד בבני ברק משמיה דמרן 

החזו"א שאמר לו, שגם אם הבנות בסמינר של 

הרב וולף יישבו בכיתתן במלבושן הצנוע, 
ויטוו ציציות לבחורים לומדי תורה, 

והמשגיחה עליהן תהיה המורה החרדית 
הקבועה שלהן, והשומרת בכניסה תהיה 
המנהלת, אך באם התעסקות זו, תחשב 
ותיקרא "שירות לאומי", הרי זה ביהרג ואל 

יעבור!
והדברים מדהימים! הרי באופן זה אין 

בפעולתן של הבנות בדל של סטיה מדרך 

התורה והחינוך החרדי, ה'שם' בלבד, הינו 

הסיבה לפסק הנחרץ: "יהרג ואל יעבור"!

ומה נענה אנן אבתריה, כאשר ההבדל 

היחיד בין בוגרות בית יעקב שהיו ל"אזרחיות 

עובדות צה"ל" לבין המגוייסות רשמית, הוא 

לא יותר מצבע הבגדים, וכל בר דעת מבין 

שלא הצבע הוא זה שפסל את גיוס הנשים 

(שהרי שירות לאומי הוא ללא מדים, ובכל 

זאת פסקו כל גדולי ישראל שהוא בחומרת 

גיוס - יהרג ואל יעבור), כי אם המהות, 

והמהות של אותן "אזרחיות עובדות צה"ל", 

הוא אותו מהות של המתגייסות במדים. 

שניהן נתונות למרות קצינים, שניהן מקום 

וסוג עבודתן חסוי, וממש אותם תפקידים 

עושות החילוניות עם מדים, והחרדיות ללא 

מדים (כרגע).

העבודה/השרות שהן עושות שם, כמוהם - 

כאותם גברים עובדי צה''ל בלבוש אזרחי 

הקשורים בנפשם, לבם והכרתם, בהווי הצבאי 

המשחית מנפש ועד בשר את העובד/ת, 

המשרת/ת, ואת עתידה/ם הרוחני שלה/ם 

ושל ביתה/ם ושל צאצאיה/ם אחריהם.

היטיב להגדיר זאת אחד מאבירי מובילי 

הרס החברה החרדית א. פלאי עורך השבועון 

''משפחה'': "חשוב לא להגדיר את העובדות 

כחלק אינטגרלי ממערכת הביטחון, לא לשווק 

זאת כהשתלבות בגיוס, בצבא ובביטחון". 

לאמור: ההבדל הוא בהגדרה בלבד, אך לא 
במהות ובמציאות.

החובה לעת הזאת
כעת, כשהפרצה עודה באיבה, חובה מוטלת 

להוקיע את התופעה בכל חומר, ובודאי שעל 

מנהלי הסמינרים, האחראים ישירות או 

בעקיפין, בזדון או בשוגג, להתדרדרות 

הנוראה, להשקיע כל כוחם ומרצם, להחדיר 

בבנות ישראל הכשרות והצנועות, שהפזילה 

לעבר מחוזות אלו, הם עקירת היהדות וחורבן 

עולם, שסופו הרס ואבדון לבית היהודי, 

ולהמשך עתידה של היהדות החרדית באר"י.

בעז"ה בבלימת תופעה נוראה זו, נזכה 

לראות את בנות ישראל ממשיכות את 

שושלת הזהב של העם היהודי, ולעתיד לבוא 

תוכלנה להתגאות שהן עמדו בעוז וגבורה מול 

פיתויים ממוניים, ויתרו על יכולתם להעלות 

את הרמה החומרית בביתם, ובלבד שלא 

לפגוע חלילה ברמתם ורמת בני ביתם 

הרוחנית. ובזכות נשים צדקניות נגאלו 

אבותינו ממצרים, ובזכותם נגאל בקרוב, אמן.

אסיים בתקווה שהדברים יפעלו את פעלם, 

ובנות ישראל שנכשלו מחוסר ידיעה מה 

מסתתר מאחורי הקריירה ה"תמימה" הזו, 

יתנו כבוד לאלקי ישראל ולתורתו הק', 

ויברחו משם כבורח מפני האש, ואלו שחשבו 

להצטרף אליהם, יבינו את אשר לפניהם 

ויחפשו להם אופקים אחרים, והזן ומפרנס 

מקרני ראמים ועד ביצי כנים, לא יקפחם, 

ויכלכל אותם ואת בני ביתם, בהיתר, בכבוד 

וברווח.
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הכנסת לימודי אנגלית לת”ת
הופכת אותו לבית ספר!

תא קולי: אני שולח לכם צילום של חוברת 
לימוד אנגלית בת"ת חסידי בבני ברק. כפי 
ששמעתי הת"ת של חסידות זו בעיר ביתר גם 
הכניסו לימודי אנגלית. הדבר חמור ומהווה 

שינוי מהותי וקריטי, וסותר את דרך כל  
תלמודי התורה כאן בארה"ק, כפי שנקבע ע"י 

גדולי הדורות מאז.

הערה נחוצה למלמדי תשב”ר
ברצוני לעורר להורים ובעיקר למלמדים על 

תופעה הגוברת בשנים האחרונות לתת 
ריטאלין לכל תלמיד שלא הכי קל אתו.

בתור מפקח בת״ת נתקלתי במקרים 
שהכדורים גורמים לתופעות לוואי. יש 

תלמידים שהכדורים גורמים להם ל״תיקים״ 
(מצמוצים בעיניים) בחילות. לפעמים מדכאים את 

התיאבון. זה עושה משהו לגוף ואי אפשר 
לכפות על כל תלמיד שלא הכי קל אתו לקחת 

כדורים.
נתקלתי בכמה מלמדים שכדי שהרופא 
יאשר להם כדורים הגזימו ב'שאלון'. בשבוע 
שעבר עברתי על שאלון שמלמד כתב לתלמיד 
שהיה מעוניין שיקח ריטאלין. בין השאלות יש 
''האם התלמיד משחית דברים'', המלמד כתב 
לו דרגה כמעט הכי חמורה. אני מכיר את 
התלמיד ויותר מפעם פעמיים בשנה לא ידוע 
לנו על נזקים שגרם, כשהפניתי את השאלה 
למלמד איך אפשר לכתוב כך על תלמיד שלא 

הזיק יותר מפעמים בודדות, השיב לי בפשטות 
”כך ייתנו לו יותר מהר ריטאלין...״ (כנראה הוא 

שכח מהציווי '''מדבר שקר תרחק"!)
אני חושב שהמלמדים צריכים להיות 

אחראים יותר, מחושבים יותר, ובעיקר סבלנים 
יותר לתלמידים, גם למי שהוא לא הכי הכי...

”אנחנו וצאצאינו” גלו אחריות!
תא קולי: כידוע ארגון "אנחנו וצאצאינו" 
מנפיק מדי שנה בעונת החורף, אלבום עם 

קלפים, והילדים הלומדים עם אבותיהם 
במוצ''ש בביהכנ''ס מקבלים מידי שבוע לאחר 
גמר הלימוד, חבילת קלפים, עד שבסוף החורף 
האלבום מתמלא, ונכנסים להגרלות על פרסי 

יקרי ערך.

תמיד הקפידו בארגון שהאפשרות היחידה 
להשיג את חבילות הקלפים, היא ע''י שמגיעים 
עם האבא ללמוד במוצ''ש, וזאת משני סיבות: 
א. כי באם תהיינה אפשרויות נוספות להשיג 
את הקלפים, הילדים לא יבואו ללמוד באבות 
ובנים. ב. באם ניתן יהיה לרכוש את הקלפים, 
הדבר עלול לגרום להרס חינוכי, כיון שהילדים 

יכנסו לבולמוס של תחרות, ועלולים להגיע 
לנסיון של גניבת ממון על מנת שתהיה להם 

האפשרות לרכוש את הקלפים ולסיים 
ראשונים את האלבום.

והנה השבוע ראיתי כאן בעיר בית שמש, 
מודעות צבעוניות עם סמל של 'אנחנו 

וצאצאינו', שניתן לקנות את הקלפים בשכונה, 
ואני תמה, היכן האחריות?!

קול
קולי

הורים
הודעות ופקסים
שנשלחו לטלפקס

המערכת

03-691-5752

לתא

שוב שיתוף פעולה של עירית מודיעין עילית עם הקק”ל הכפרני
לכבוד מערכת ''קול החינוך'' העומד בפרץ מול קלקולי הדור ומרשיעי ברית מחריבי החינוך.

שוב אני פונה בצער אודות שיתוף הפעולה של עיריית מודיעין עילית עם הקק”ל הכפרני.
כנראה שהזעקה מנהמת לבי שפרסמתם בגליונכם מחודש אב האחרון לא עשתה רושם על 
הגורמים בעיר, בעת שהשמירה על החינוך אמור היה להיות ראשון במעלה, עליו עליהם לשים 

את כובד משקלם ולנצל את השפעתם.
אז, בחדשי החופש, היה הקק''ל לשותף בסבסוד תכניות הפעילויות השונות ובשל כך אף זכה 

שסמל הקק''ל עיטר את החוברת שנכנסה לכל בית בעיר.
והנה לכבוד חנוכה העעל"ט, שוב חולקה לתושבי העיר חוברת עם הסמל הכפרני הנ''ל ועם 

מילים ברורות כדלהלן:
תושבים יקרים.

"שמחים להגיש לכם תכנית פעילות מגוונת ואיכותית לימי החנוכה הבעל"ט מסובסדת 
ובמחיר סמלי, להנאתכם.

לילדי הגנים ולכתות א'-ג' בת"תים ובבתי הספר תוקצבו קייטנות חינם בתוך המוסדות 
הכוללות פעילויות חווייתיות.

בהתאם לכך, הפעילויות לימי החנוכה יתקיימו בשעות הבוקר לבנות היסודי מכתה ד' 
ומעלה, פעילויות נוספות לילדי הת"תים בזמנים שבהם אין לימודים, וכן מופעים לנשים 

ולנערות בשעות הערב".
אני לא מדבר על כך שעצם הפרסומים שלהם, זה מימוש ההצלחה של המפלגה הכאילו 
חרדית שנכנסה ל''הסתדרות הציונית'' למורת רוחם של כל גדולי התורה שליט''א. שהרי הם 
מקבלים תקציבים במטרה לחדור לחברה החרדית ולסגלם למציאות הזאת, שיש מפלגה בשם 

''ארץ הקודש'' בהסתדרות הציונית.
תמה אני, איה האחריות? מדוע הנוער הטהור שלנו נאלץ להיחשף למציאות כפרנית כשבכל 
פרסום נכתב - קק''ל 120 שנות עשייה''. המסרים שדקרו את לבות יראי ה' החרדים, מאז צצו 

הללו על פני האדמה לפני 120 שנה.
על פרנסי העיר לדעת את גודל אחריותם, שבכך הם לוקחים את צאצאינו לעבר הדרדור 

ההשקפתי, אשר משם לעבר הדרדור הרוחני הדרך קצרה וההמשך ידוע.
שוב אני פונה בזה מדם לבי, אנא עצרו את האויב המכרסם אט אט בנפשות צאצאינו ועמדו 
על כך להנפיק פעילות לנוער אך ורק על טהרת הקודש ללא תלות במסיתים ומדיחים במסווה 

חרדי.
בכבוד רב, תושב מודיעין עילית
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